

Some People Are More Noble Than Others

By Sara, Colombia

Have you ever wondered, "Why don't the poor children of Colombia receive a good education?" Well, in this story you will find out...

In a very small village in the south of Colombia called Cumaral, lived many very poor families with few resources. In those families, there were many very fine children, who longed more than anything to study and help their families. But they could not achieve their dreams. Well, the poor children couldn't attend a school worthy of them because their parents did not have enough money to pay for a good school and school supplies. Additionally, they did not attend school because the government in most states of the country does not worry about poor children, nor does it provide them with resources or benefits. Many poor children suffered because of this since they longed to get training and learn. Some of the children that desired this were Josefina, Hanna, Jose, and Pepe, siblings that tried very hard to help their family. These four siblings, since they couldn't study and needed money, began to work at the stoplights selling gum and sodas, or putting their lives at risk by performing acrobatics. One day, thirteen people, all leading citizens, went by the stoplight. They noticed this situation and wanted to do something. It made them very indignant. Then they went back to their houses. The thirteen leading citizens got to their houses and began to think of a solution for these children's problem. They found out what they could do so that the children could fulfil this right, and then they began to carry out the plan

The days passed and the children didn't study, they just worked. They thought that nobody cared about them and that nobody wanted to help them. But that wasn't true. In a corner of Cumaral, there were some people that were more noble than others, and they were looking for a way for the government to provide the children with an education. And so it was! With a lot of effort from the leaders and protests against the government for a good education for poor children, Jose, Josefina, Pepe, Hanna, and the rest could benefit from a free, quality education where they prepared themselves and when they were older, they

became great professionals, all thanks to some people that are more noble than others, who, without caring about being judged, did everything in their power for the good of those children.

Personas más nobles que otras

De Sara, Colombia

Te has preguntado alguna vez -¿Por qué los niños pobres de Colombia no gozan de una buena educación?- Pues, en esta historia lo descubrirás...

En un pueblo muy pequeño al sur de Colombia llamado Cumaral vivían muchas familias de muy bajos recursos y muy pobres. En esas familias existían muchos niños muy nobles, los cuales lo que más anhelaban era estudiar y ayudar a sus familias. Pero ellos no podían lograr sus sueños. Pues, los niños pobres no podían asistir a una escuela digna de ellos por causa de que los padres no tenían el dinero suficiente para pagarles una buena escuela y útiles escolares. Además, no asistían a una escuela porque el gobierno en la mayoría de departamentos del país no se preocupa por los niños pobres, ni les brinda recursos o beneficios a ellos. Muchos de los niños pobres sufrían por ello, pues anhelaban capacitarse y aprender. Algunos de los niños que deseaban esto eran Josefina, Hanna, Jose y Pepe, hermanos que se esforzaban mucho por su familia. Estos cuatro hermanos, debido a que no podían estudiar y necesitaban dinero, comenzaron a trabajar en los semáforos vendiendo chicles, gaseosas, o poniendo en riesgo su vida haciendo acrobacias. Un día pasaron por el semáforo trece personas, todos líderes ciudadanos. Observaron esta situación y quisieron hacer algo. Les dio mucha indignación. Luego se fueron a sus casas. Los trece líderes ciudadanos llegaron a sus casas y se pusieron a pensar en una solución para el problema de estos niños. Averiguaron qué podían hacer para que les cumplieran este derecho y después se pusieron a ejecutar la forma de hacerlo.

Pasaban los días y los niños no estudiaban, solo trabajaban. Pensaban que a nadie le importaban ni que nadie quería ayudarlos. Pero no era así. En un rincón de Cumaral sí existían unas personas más nobles que otras y ellos estaban buscando la

forma de que el gobierno les diera educación. ¡Y así fue! Con mucho esfuerzo de los líderes y protestas al gobierno por una buena educación para que los niños pobres, Jose, Josefina, Pepe, Hanna, y los demás pudieran gozar de una educación gratuita y de calidad, donde se prepararon y cuando fueron mayores lograron ser grandes profesionales, gracias a unas personas más nobles que otras, que sin importar que los juzgaran, hicieron todo lo que estuvo en sus manos para el bien de estos niños.